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REVISTA PRESEI 

 

 

 Ciolacu anunță că luni îl cheamă oficial pe Orban în Parlament, să dea 

explicații "dacă se pot face sau nu" alegeri locale 

Preşedintele Camerei Deputaţilor, Marcel Ciolacu, anunţă că luni îl va invita 

oficial pe premier în faţa Parlamentului şi că este posibil ca şi şeful Senatului să 

trimită o astfel de invitaţie, pentru ca Ludovic Orban să dea informaţii legate de 

posibilitatea organizării alegerilor locale şi despre deschiderea noului an şcolar. 

Ciolacu a catalogat drept "o tâmpenie" propunerea USR de a organiza alegeri 

locale pe durata a două zile. 

"Am făcut apel public (pentru ca premierul să meargă în Parlament – n.r.), o să-i 

trimit mâine (luni – n.r.) o scrisoare. Cred că şi preşedintele Senatului o să facă 

acelaşi lucru. Suntem îndreptăţiţi să avem acces la aceste informaţii şi nu numai 

noi, şi românii, şi clasa politică. Dacă nu, va fi invitat la Ora guvernului, la ora 

primului ministru. Eu cred că încă încercăm, sau măcar mimează respectarea 

Constituţiei” a declarat Marcel Ciolacu duminică, într-o intervenţie telefonică la 

Antena 3, potrivit News.ro. 

Ciolacu a reafirmat că îşi doreşte ca săptămâna viitoare premierul să transmită 

parlamentarilor "dacă se pot face sau nu aceste alegeri”. 

El a catalogat drept "o tâmpenie” ideea organizării alegerilor pe perioada a două 

zile, aşa cum propun cei de la USR. 

"Nu am spus că nu le vrem (alegerile locale – n.r), eu vreau săptămâna viitoare 

Orban să vină în Parlament şi să spună dacă se pot face sau nu aceste alegeri. Am 

intrat în calendarul electoral şi nimeni nu ne spune dacă se pot ţine aceste alegeri 

sau nu se pot ţine. Mai au şi tâmpenii de-alea să se ţină pe două zile! Adică nu e 

suficient ca oamenii să se expună o zi, trebuie să-i expunem în mai multe zile! Să-

mi spună mie USR unde în Europa s-a mai întâmplat aşa ceva, să expui oamenii 

mai mult. Responsabilitatea organizării alegerilor este a Guvernului României”, a 

susținut liderul PSD. 

https://www.news.ro/politic-intern/marcel-ciolacu-luni-il-voi-invita-oficial-pe-premier-in-fata-parlamentului-pentru-a-spune-daca-se-pot-face-sau-nu-aceste-alegeri-1922405926512020071519432300
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El a mai susținut că "PSD-ul este pregătit pentru aceste alegeri” şi că aşteaptă 

informarea premierului cu privire la posibilitatea de a se organiza alegeri în 

condiţii de siguranţă, după care parlamentarii PSD vor decide dacă votează sau nu 

în Parlament modificarea prin lege a datei scrutinului, programat la 27 septembrie. 

(Sursa: news.ro) 

 

 USR îl contrazice pe șeful AEP: Câtă ipocrizie! Se pot organiza alegeri 

locale în două zile 

USR îl contrazice pe şeful AEP, Constantin Mituleţu Buică, și îl acuză de ipocrizie 

după ce acesta a susținut că este târziu să mai fie luată în calcul organizarea 

alegerilor locale din 27 septembrie pe parcursul a două zile. "Dar când Guvernul 

Dăncilă a adoptat în 18 septembrie OUG pentru vot timp de 2 zile la referendumul 

lui Dragnea din 6/7 octombrie 2018 nu era prea târziu?", se întreabă senatoarea 

Florina Presadă, inițiatoarea proiectului de lege pentru organizarea scrutinului pe 

durata a două zile. 

 "Se poate organiza desfășurarea alegerilor locale vreme de două zile, contrar 

spuselor șefului Autorității Electorale Permanente, pus în funcție de PSD. 

USR susține, în continuare, că având în vedere numărul tot mai mare al 

persoanelor infectate cu COVID-19, e nevoie de soluții prin care să fie 

protejată sănătatea cetățenilor", afirmă reprezentanții Uniunii Salvaţi 

România, pe pagina de Facebook a formațiunii. 

La rândul său, senatoarea USR Florina Presadă, care a depus vineri un proiect de 

lege privind organizarea alegerilor locale în zilele de 26 și 27 septembrie, îl acuză 

de ipocrizie pe șeful AEP. 

 "Şeful Autorităţii Electorale Permanente, Constantin Mituleţu-Buică, ne 

spune că e prea târziu să luăm în calcul desfăşurarea alegerilor locale timp 

de 2 zile în acest an. 

 Dar când Guvernul Dăncilă a adoptat în 18 septembrie OUG pentru vot timp 

de 2 zile la referendumul lui Dragnea din 6/7 octombrie 2018 nu era prea 

târziu? Sau atunci a contat pentru şeful AEP că acel referendum era susţinut 

de Dragnea, pe atunci şef la partidul care l-a adus în fruntea AEP? 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24192600-usr-proiect-lege-alegeri-locale-doua-zile.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24192600-usr-proiect-lege-alegeri-locale-doua-zile.htm
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 Dacă auziţi voci din PSD care spun că nu se poate să avem vot timp de 2 zile 

la localele din toamnă pentru că e prea târziu, că avem un calendar al 

alegerilor, să ştiţi că MINT! Pentru că se poate: propunerea mea are o 

influenţă nesemnificativă asupra acestui calendar, iar acesta se poate 

modifica, prin hotărâre de guvern. Dl Tăriceanu a modificat din scurt acest 

calendar la alegerile locale din 2008, pentru că se introducea sistemul 

uninominal pentru alegerea preşedinţilor de consilii judeţene", afirmă 

senatoarea USR, într-un mesaj postat sâmbătă pe Facebook. 

Ea spune că va susţine în continuare alegeri locale timp de 2 zile în acest an, dacă 

acestea nu vor fi organizate într-un alt moment cu risc epidemiologic mai scăzut. 

Președintele Autorității Electorale Permanente (AEP), Constantin Mituleţu Buică, 

a susținut vineri, la Digi 24, că este târziu să mai fie luată în calcul varianta 

organizării alegerilor locale pe durata a două zile. "Din punctul nostru de vedere, e 

târziu să mai luăm în calcul organizarea pe două zile. Vorbim despre nişte măsuri 

la care e foarte târziu să mai schimbăm ceva. În momentul în care ai pornit la un 

drum cu nişte reguli, nu trebuie să le mai schimbi”, a susținut el. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Amenzile pentru parcarea ilegală pe locurile destinate persoanelor cu 

handicap cresc de astăzi. Astfel, amenda minimă va fi de două mii de lei, iar 

cea maximă de zece mii.  

Amenda maximă a fost majorată de cinci ori. Până astăzi, amenda minimă pentru 

cei care parcau ilegal mașinile pe locurile destinate persoanelor cu handicap era de 

o mie de lei, iar cea maximă de două mii de lei, transmite Poliția Română. 

Constatarea contravenţiei şi aplicarea amenzii contravenţionale se fac de către 

agenţii de circulaţie sau de către personalul de control cu atribuţii în acest sens. 

Legea a fost deja publicată în Monitorul Oficial, intrând în vigoare de astăzi, 25 

iulie.  

(Sursa: biziday.ro) 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24193082-seful-autoritatii-electorale-organizarea-localelor-costa-dublu-fata-alti-ani-spune-despre-alegeri-doua-zile.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24193082-seful-autoritatii-electorale-organizarea-localelor-costa-dublu-fata-alti-ani-spune-despre-alegeri-doua-zile.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24193082-seful-autoritatii-electorale-organizarea-localelor-costa-dublu-fata-alti-ani-spune-despre-alegeri-doua-zile.htm
https://www.politiaromana.ro/ro/comunicate/nu-parcati-pe-locurile-de-parcare-rezervate-pentru-persoane-cu-handicap-au-nevoie-de-ele
http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocument/228037
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De ce nu vinde Hidroelectrica energie direct către consumatori? Virgil 

Popescu: Au zis că nu au softul care să le facă facturile 

Virgil Popescu, ministrul economiei, energiei și mediului de afaceri, spune că 

Hidroelectrica i-a transmis că nu poate vinde energie electrică direct către 

consumatori din cauză că nu ar avea un soft. "I-am întrebat de ce nu pot și au zis: 

Nu avem softul care să ne facă facturile. Ei, asta e problema? De soft? La nivelul 

Hidroelectrica să spui că nu ai soft mi se pare mult prea mult", a declarat ministrul 

Virgil Popescu într-un interviu acordat HotNews.ro. Acesta consideră că în cazul 

Hidroelectrica este vorba de comoditate. 

 Vezi aici întreg interviul: VIDEO Virgil Popescu, ministrul Economiei, 

la interviurile HotNews.ro / Despre reactoarele 3 și 4 de la Cernavodă: 

Suntem în discuții un consorțiu de parteneri euro-atlantici / Despre 

BRUA: Cred că Ungaria își va construi partea de proiect 

 

De asemenea, Virgil Popescu respinge acuzațiile Fondului Proprietatea potrivit 

cărora ar fi încălcat OUG 109/2011 privind guvernanța corporativă, prin în 

companiile de stat, prin faptul că a cerut companiei Hidroelectrica să vândă energie 

direct către consumatorii casnici, la prețuri mai mici decât furnizorii. Ministrul 

susține că ce a spus se numește strategie. Acesta consideră că există puncte 

comune între acționarii Hidroelectrica, adică statul român și Fondul Proprietatea. 

Ambii își doresc listarea companiei. 

 

Reamintim că Fondul Proprietatea a reacționat dur la declarația recentă a 

Ministrului Economiei Virgil Popescu, potrivit căreia Hidroelectrica ar putea 

furniza energie directă populației la un preț mult mai mic decât un furnizor. Fondul 

Proprietatea consideră că este o încălcare gravă a OUG 109/2011 privind 

guvernanța corporativă în companiile de stat, deoarece aceasta interzice implicarea 

directă a statului ca acționar în conducerea companiei. 

 

Virgil Popescu consideră că este vorba de o strategie, iar Ministerul Economiei are 

dreptul, în calitate de acționar, să stabilească strategia unei companii. De altfel, 

spune că va fi abordată această temă și în AGA. Ministrul afirmă că o astfel de 

strategie ar duce la creșterea profitului, nu la diminuarea lui. 

https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-24190555-virgil-popescu-ministrul-economiei-invitat-interviurile-hotnews-live-vineri-ora-15-00.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-24190555-virgil-popescu-ministrul-economiei-invitat-interviurile-hotnews-live-vineri-ora-15-00.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-24190555-virgil-popescu-ministrul-economiei-invitat-interviurile-hotnews-live-vineri-ora-15-00.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-24190555-virgil-popescu-ministrul-economiei-invitat-interviurile-hotnews-live-vineri-ora-15-00.htm
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"Nu mi se pare normal să vând unui angrosist, care să revândă către clientul casnic, 

când mă pot duce să vând mai scump decât aș vinde acelui angrosist, dar mai ieftin 

decât vinde angrosistul clientului casnic, direct la clientul casnic. Nu văd ce e 

greșit în această strategie, prin care ar putea avea maximizare de profit, ar avea de 

câștigat și Hidroelectrica, și acționarii, statul român și Fondul Proprietatea, și 

clientul casnic care ar cumpăra mai ieftin", a spus ministrul. 

 

Acesta mai spune afirmă că este deranjat de afirmațiile potrivit cărora 

Hidroelectrica nu poate scădea prețurile pentru că nu ar mai avea cu ce să realizeze 

investițiile. "Am cerut situația investițiilor din 2016 până acum, doar în 2019 au 

28,73% grad de realizare a investițiilor. În 2018 au avut 43%, în 2017 au avut 60%, 

iar in 2016 au avut 28%. Se întâmplă ceva acolo", a precizat ministrul. 

 

El a amintit că a cerut companiilor de stat să prezinte până pe 15 iulie planurile de 

investiții pe 5 ani. Și le-au prezentat, iar Hidroelectrica are chiar planuri ambițiose, 

potrivit ministrului. "Hidroelectrica are investiții foarte ambițioase, o nouă centrală 

pe Dunăre, ferme offshore în Marea Neagră, proiecte solare, lucrează și vom avea 

o discuție pentru una acord cu Verbund, compania similară din Austria, pentru 

hidrogenul curat. Deci, s-au găsit soluții". 

 

Virgil Popescu spune că până acum, Hidroelectrica avea în vedere proiecte vechi, 

unele de pe vremea lui Ceaușescu. "E cazul să facă o curățenie, să vadă ce din alea 

vechi pot să le facă și să le ducă la capăt, dacă au nevoie de susținere la Ministerul 

Mediului vor avea susținere, iar cele noi să le înceapă, să dea drumul la studiile de 

fezabilitate", a mai afirmat ministrul. 

Principalele declarații ale lui Virgil Popescu despre Hidroelectrica 

 Eu ca acționar de bună credință îmi doresc ca strategia Hidroelectricii să fie 

pe termen lung, nu pe termen scurt 
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 Ca acționar, conform OUG 109, eu aprob împreună cu Fondul Proprietatea 

strategia companiei. Dacă asta ce am spus eu nu se numește strategie, atunci 

ce se numește. Eu îmi doresc ca stat ca strategia comercială a Hidroelectricii 

să fie orientată, și să ia în vedere că de la 1 ianuarie se liberalizează piața 

energiei electrice, în mare parte către populație, să fie orientată și către 

clientul casnic. 

 Asta va duce la creșterea profitului, nu la diminuarea profitului. 

 Am văzut că vorbește de băieții deștepți, eu nu i-am văzut acolo. Poate, 

eventual, să-i găsesc acum băieții deștepți, dar nu în viitoarea strategie. 

 Dacă acum, presupunând că mâine ar fi piață liberă, Hidroelectrica nu ar mai 

putea intra pe piața clienților casnici, că sunt deja trei mari jucători care au 

clienții aceștia, care cumpără și de la Hidroelectrica și de la alți producători 

și vând mai departe la clientul casnic. 

 Ce o împiedică să gândească de acum? Să-și cumpere soft, dacă nu au soft. 

Că i-am întrebat de ce nu pot, au zis: Nu avem softul care să ne facă 

facturile. Ei, asta e problema? De soft? Dar la nivelul Hidroelectrica să spui 

că nu ai soft mi se pare mult prea mult. 

 Eu am văzut acolo un fel de comoditate 

 E mult mai ușor să vinzi mult, en gros, la câteva firme, decât către clientul 

casnic, mai scump, dar mai ieftin decât vinde furnizorul. Și atunci câștigă și 

Hidroelectrica, și clientul casnic. 

 Nu mi se pare normal să vând unui angrosist, care să revândă către clientul 

casnic, când mă pot duce să vând mai scump decât aș vinde acelui angrosist, 

dar mai ieftin decât vinde angrosistul clientului casnic, direct la clientul 

casnic. Nu văd ce e greșit în această strategie, prin care ar putea avea 

maximizare de profit, ar avea de câștigat și Hidroelectrica, și acționarii, 

statul român și Fondul Proprietatea, și clientul casnic care ar cumpăra mai 

ieftin. 
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 Părerea mea e că au o comoditate de-a lungul timpului, să vândă doar en 

gros 

 M-a deranjat nu Fondul Proprietatea, care nu înțeleg de ce s-a băgat în 

discuție. Puteau să vină să susțină, că dacă îi interesează profitul, aceasta era 

o chestie de creștere a profitului și de poziționare a companiei ca brand pe 

piață. 

 O să convocăm și AGA 

 Mai am un lucru care m-a deranjat, am văzut afirmații că nu putem scădea 

prețurile pentru că dacă avem prețuri mici nu mai putem face investiții. E 

total aiurea 

 Am cerut situația investițiilor din 2016 până acum, doar în 2019 au 28,73% 

grad de realizare a investițiilor. În 2018 au avut 43%, în 2017 au avut 60%, 

iar in 2016 au avut 28%. 

 Se întâmplă ceva acolo. Și noi și FP trebuie ca acționari să se manifeste mult 

mai activ 

 Avem un consiliu de supraveghere care a avut probabil altă politică acolo 

 Nu e mare diferență nici la Romgaz. Și acolo consider ca strategia să fie să 

se ducă și către clienți casnici 

 Ministerul Economiei va fi un minister care își va exercita calitatea de 

acționar, cel puțin cu mine ca acționar 

 Nu-mi place inactivitatea în piață. Le-am cerut planul de investiții pe 5 ani și 

le-am dat termen până în 15 iulie. Absolut toate companiile și-au făcut plan 

de investiții până în 15 iulie. 

 Companiile au un buget total de investiții de 12,5 mld euro. Hidroelectrica 

are investiții foarte ambițioase, o nouă centrală pe Dunăre, ferme offshore în 

Marea Neagră, proiecte solare, lucrează și vom avea o discuție pentru una 

acord cu Verbund, compania similară din Austria, pentru hidrogenul curat. 

Deci, s-au găsit soluții. 
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 Se pare că e nevoie ca ministrul să-și exercite calitatea de acționar mai des și 

eu asta o să fac, o să împing companiile de stat. 

 Nu am indicat niciun preț. Acum vinde cu 140 de lei către furnizorii către 

clienți casnici, până la 255 lei e o diferență mare. Am dat un exemplu. Fă 

ceva ca să câștigi piață, eu asta le-am spus, și le-am dat niște exemple 

ipotetice 

 Nu le-am cerut și nu vreau știu care a fost oferta consorțiului către CEZ. Nu 

m-a interesat, le-am spus "nici să nu-mi spuneți". 

 Nu mă amestec în conducerea executivă a unei companii, dar elementele de 

strategie, de politică națională, le face totuși ministerul 

 Cu Fondul Proprietatea avem și puncte comune, amândoi dorim listarea 

Hidroelectrica la bursă și o să o facem până la urmă 

 Am fost primul ministru care am spus Nuclearelectricii: Nu-ți mai lua 

dividende! Și ministrul Cîțu a fost de acord. 

 Acolo unde este nevoie de investiții, vrem să facem investiții. Trebuie să fie 

un balans între realizarea profitului și investiții S-a încercat de Apele 

Române să mărească prețurile la apă, nici premierul nu a fost de acord, dar e 

normal ca o indexare cu inflația a apei uzinate să se aplice. Costul apei în 

costul de producție al energiei electrice este undeva cu o cifră, iar 5-6-7% nu 

înseamnă un cost foarte pare per total. 

 Proiectele Hidroelectrica, până a le cere eu proiecte, erau proiectele vechi, 

unele de pe vremea lui Ceaușescu. Sunt proiecte care nu mai îndeplinesc 

condițiile de mediu. 

 Aștept să vină justificarea, trebuie să aibă în spate și documentarea necesară. 

 E cazul să facă o curățenie, să vadă ce din alea vechi pot să le facă și să le 

ducă la capăt, dacă au nevoie de susținere la Ministerul Mediului vor avea 

susținere, iar cele noi să le înceapă, să dea drumul la studiile de fezabilitate. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Sindicatele din Alma Mater sunt ingrijorate de eliminarea Ministerului 

Educatiei din circuitul de decizie in atragerea fondurilor europene 

Eliminarea Ministerului Educatiei si Cercetarii din circuitul de decizie, in ceea ce 

priveste atragerea fondurilor europene, asa cum prevede un proiect de Hotarare de 

Guvern elaborat de catre Ministerul Fondurilor Europene, fara a consulta partile 

implicate, este ingrijoratoare, avertizeaza reprezentantii Federatiei Nationale 

Sindicale "Alma Mater", intr-un comunicat de presa transmis, duminica. 

 

"Federatia Nationala Sindicala "Alma Mater" isi exprima ingrijorarea in legatura 

cu eliminarea Ministerului Educatiei si Cercetarii din constructia institutionala care 

va gestiona fondurile structurale si de investitii in perioada 2021 - 2027, asa cum 

prevede un proiect de Hotarare de guvern elaborat de catre Ministerul Fondurilor 

Europene, fara a consulta partile implicate - reprezentantii sistemului 

de invatamant superior si de cercetare si partenerii de dialog social aferenti 

acestuia. 

 

Invatamantul universitar si cercetarea stiintifica din Romania au nevoie de strategii 

si de politici coerente, pentru care este necesar sa se realizeze un consens la nivelul 

societatii, finantate adecvat, atat din fonduri publice, cat si din fonduri disponibile 

la nivel european. Nu credem ca acest lucru este posibil daca Ministerul Educatiei 

si Cercetarii este eliminat din circuitul de decizie, in ceea ce priveste atragerea 

fondurilor europene si daca partenerii de dialog social nu sunt consultati!", 

mentioneaza organizatia sindicala. 

 

Potrivit sursei citate, sistemul de invatamant superior evolueaza, in prezent, prin 

constituirea unor retele universitare la nivel european, cu scopul final de a se 

ajunge la emiterea unei asa numite "diplome europene" iar prestigiul stiintific nu 

poate fi obtinut fara atingerea unei mase critice, in ceea ce priveste cantitatea, dar 

mai ales vizibilitatea publicatiilor stiintifice. 

 

 

https://ziare.com/scoala/invatamant/
https://ziare.com/scoala/diplome/
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"In contextul in care resursele bugetare nationale sunt in mod evident insuficiente, 

fondurile structurale si de investitii sunt singurele care pot asigura institutiilor de 

invatamant superior si sistemului de cercetare din Romania competitivitatea 

necesara, menita sa asigure dezvoltarea economica si sociala pe care ne-o dorim cu 

totii. Cum va fi asigurata eficienta si eficacitatea cheltuirii fondurilor disponibile 

pentru educatie si cercetare, aplicarea politicilor nationale in domeniu, cu 

asigurarea impactului dorit, in conditiile eliminarii Ministerului Educatiei si 

Cercetarii din acest proces? 

 

Romania, ca stat membru UE cu drepturi depline, are obligativitatea aplicarii 

principiului subsidiaritatii, introdus expres in Tratatele Uniunii Europene, care 

vizeaza exercitarea competentelor decizionale la un nivel cat mai apropiat de 

beneficiar. Subliniem ca aplicarea principiilor prevazute in Regulamentele 

europene (eficienta, eficacitate in utilizarea fondurilor europene etc.) implica, 

printre altele, constituirea unor organisme intermediare la nivelul ministerelor de 

linie, si, in niciun caz, desfiintarea lor, intrucat, au o mai buna cunoastere a 

elementelor tehnice, a politicilor si a strategiilor sectoriale", sustin reprezentantii 

Alma Mater. 

 

In viziunea sindicalistilor, deciziile privind investitiile in Educatie si Cercetare 

trebuie sa fie luate la Ministerul Educatiei si Cercetarii, "singura autoritate publica 

investita prin lege in acest sens, pentru a asigura coerenta aplicarii si monitorizarii 

politicilor sectoriale". 

 

"Ministerul Fondurilor Europene trebuie, insa, sa creeze sistemul coerent de 

gestiune a fondurilor, sa asigure ministerelor de linie indrumarea metodologica 

necesara, astfel incat eficienta si eficacitatea cheltuirii fondurilor sa devina 

realitate. Este astfel necesar sa fie valorificate toate institutiile care au expertiza si 

experienta necesare si sa fie aplicate lectiile invatate in anii anterior. Se impune, 

deopotriva, o larga consultare publica, prin invitarea tuturor actorilor implicati, 

pentru asigurarea premiselor asigurarii impactului dorit in ceea ce priveste 

utilizarea fondurilor de dezvoltare a resurselor umane si cercetarii pe care le va 

primi Romania in urmatorii ani", se noteaza in comunicatul citat. 

 

 

https://ziare.com/scoala/educatie/
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In acest context, Federatia Nationala Sindicala "Alma Mater" solicita Guvernului 

Romaniei, Ministerului Fondurilor Europene si Ministerului Educatiei si Cercetarii 

sa comunice concluziile analizelor care stau la baza fundamentarii noii structuri 

institutionale de gestionare a fondurilor pe care Romania le va primi pentru 

perioada 2021 - 2027 si sa realizeze o larga consultare, inainte de a lua decizii care 

urmeaza sa afecteze invatamantul superior si cercetarea pe termen lung. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Conducerea Televiziunii Române dorește desființarea filialei MediaSind 

TVR 

prin mijloace securistice! 
 

Pentru că a apărut, în spațiul public, un text cu precizări conținând informații false 

care vizează organizația noastră, Sindicatul Român al Jurnaliștilor  MediaSind 

se vede obligat să amendeze derapajele emitentului, Serviciul Comunicare, 

Relații Publice și Protocol din TVR. (http://www.tvr.ro/precizari-

tvr_28441.html#view) 

Așa se numește, destul de pompos, recunoaștem, compartimentul care comunică 

publicului mesaje ale conducerii Televiziunii Române. El este condus, cum se știe, 

de fostul știrist și, mai apoi, prezentator de divertisment, Mircea Radu. 

Am citit ultimul text, cu pretenție de comunicat de presă, emis de această 

structură și ne-a umflat râsul! Bre, Mircea (apelativul era folosit, din prea 

multă dragoste, destul de des în fostele emisiuni) asta este lăutărie , nu  

comunicare, bre! Oare de la…prea mult „protocol” vi se trage? Unde vă sunt 

specialiștii care trebuie să ofere publicului o comunicare profesionistă?  Ca să 

nu ne acuzați de exagerare, trebuie să recunoaștem, însă, că aveți unul, chiar foarte 

bun, care numără destul de corect cuvintele, paragrafele și paginile comunicatelor 

noastre. Mare lucru!...Mare lucru! 

 

 

http://www.tvr.ro/precizari-tvr_28441.html#view
http://www.tvr.ro/precizari-tvr_28441.html#view
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Am înțeles, din textul intitulat „Precizări TVR” că, în principal, vă irită faptul că 

există MediaSind, că vă cam încurcăm când transmitem cetățenilor și autorităților 

informații despre risipirea discreționară a banului public, despre multele ilegalități 

comise de conducerea TVR și care au fost devoalate de Curtea de Conturi a 

României și de instanțele de judecată. 

Vă cam încurcăm pentru că milităm pentru un dialog social onest și nu mimăm, 

cum fac sindicaliștii pe care îi agreeați, ci chiar ne batem pentru respectarea 

principiilor Codului deontologic al jurnaliștilor, pentru drepturile legitime ale 

salariaților. Vă deranjăm pentru că cerem un management transparent, că vrem ca 

fondurile bugetare să nu fie risipite cu clientela, ci să fie  cheltuite mai judicios și 

în folosul public. 

„Precizări TVR” este un text care are o singură calitate, pe care trebuie s-o 

apreciem: este o exprimare sinceră a unei obsesii a conducerii TVR, care declară 

public aici că vrea să scoată MediaSind măcar din mintea membrilor de sindicat, 

prin tot felul de acuzații false și absurde, folosind, din plin,  mijloacele de 

manipulare ale fostei Securități. 

Iată cum Doina Gradea și Mircea Radu, apelând la preceptul biblic „Crede și nu 

cerceta!”, ignorând dovezile legale, prezentate public, privind legitimitatea 

prezenței MediaSind în TVR (Ministerul Muncii demontează diversiunile 

conducerii Televiziunii Române), doresc, repetând cât va fi nevoie, să-i facă pe 

sindicaliști să „înțeleagă”, adică, apelând la o exprimare colocvială, să le scoată din 

cap numele organizației noastre. Asta da deontologie profesională, ăsta da 

jurnalism.  

Despre amenințările la adresa organizației noastre, proferate în text, nici nu mai 

vorbim. Este revoltător faptul că administrația unei instituții publice de presă 

încearcă să pună pumnul în gură unui demers de presă al unei organizații a 

jurnaliștilor. Crezând că ne vom lăsa intimidați, într-o notă concluzivă, textul 

precizează: 

„Pentru prejudiciile de imagine cauzate prin așa-zisul comunicat al sindicaliștilor 

și prin cele asemenea acestuia, care îl preced, SRTv va intenta acțiune în daune 

morale împotriva MediaSind.” 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/ministerulmunciidemonteazadiversiunileconduceriiteleviziuniiromane
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/ministerulmunciidemonteazadiversiunileconduceriiteleviziuniiromane
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Îi asigurăm pe colegii din MediaSind TVR, pe toți salariații Televiziunii Publice 

că nu vom renunța la principiile de integritate după care ne conducem și vom 

continua să acționăm în același spirit, pentru respectarea legii, pentru adevăr și 

dreptate! 

Precizăm că numărul membrilor MediaSind TVR este în creștere, în ciuda 

intimidărilor de tot felul, din partea conducerii, la adresa salariaților TVR. Ne 

bucurăm că oamenii nu mai sunt timorați și își declară deschis apartenența la 

sindicatul nostru, înțelegând că „împreună suntem mai puternici”, cum spune 

deviza organizației. Spre disperarea șefei TVR și a camarilei sale, grupul de 

comunicare de pe FB,  ALTERNATIVA TVR, a depășit deja 600 de membri! Îi 

așteptăm pe toți cei care doresc modernizarea celei mai mari instituiții publice din 

țară, să vină alături de noi! 

(Sursa: Departament Comunicare SRJ MediaSind) 

 

 Şeful Cancelariei premierului: Dacă nu oprim răspândirea Covid-19, va fi 

tot mai greu să relansăm economia 

Dacă împreună nu oprim răspândirea virusului Covid-19, va fi tot mai greu să 

revenim la normalitate şi să relansăm economia, scrie pe Facebook şeful 

Cancelariei premierului, Ionel Dancă. 

„Din păcate, suntem într-o nouă zi cu peste 1000 de infectari. Vidul de legislaţie 

pentru combaterea răspândirii infecţiilor cu noul Coronavirus, provocat de atacuri 

politico-juridice iresponsabile în plină pandemie, combinat cu o propagandă 

obscură de decredibilizare a pericolului Covid, ne-au adus din nou într-o situaţie 

limită. Momentul nu este uşor din punct de vedere sanitar şi tot planul nostru de a 

relansa economia depinde acum de un efort comun, colectiv, naţional, de a respecta 

regulile pentru limitarea răspândirii epidemiei cu noul Coronavirus, scrie Ionel 

Dancă. 

Potrivit acestuia, de la începutul pandemiei, Guvernul Orban a avut un plan, acela 

de a salva sănătatea şi viaţa oamenilor. 
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„În continuare, în fiecare şedinţă de Guvern, într-un ritm fără precedent, am 

adoptat noi programe guvernamentale pentru relansarea economică. Programul 

IMM Invest a ajuns aproape la epuizarea plafonului de 15 miliarde lei pentru 

credite pentru investiţii şi capital de lucru, am plătit indemnizaţia de şomaj tehnic 

de 75% din salariul mediu brut în valoare de 4,6 miliarde lei pentru 1,4 milioane de 

români, decontăm în continuare 41,5% din salariu mediu brut pentru angajaţii care 

se întorc la muncă, am amânat ratele bancare pentru 300.000 de beneficiari pentru 

o perioadă de 9 luni, alături de multe alte măsuri de sprijin care sunt în vigoare şi 

produc efecte pentru companiile şi angajaţii afectaţi de criză”, adaugă acesta. 

Dancă menţionează că noi programe economice din Planul Naţional de Investiţii şi 

Relansare Economică au fost adoptate în ultimele şedinţe de Guvern: schema de 

garantare pentru companiile mari cu un plafon de 8 miliarde Lei, programul de 

garanţii IMM Leasing pentru achiziţia de echipamente şi utilaje în valoare de 1,5 

miliarde Lei, programul de asigurare a lichidităţii în economie IMM Factor prin 

garantarea plăţilor comerciale între companii, majorarea plafonului de garantare la 

Noua Casă pentru achiziţia de locuinţe noi de până la 140.000 Euro, 

supracontractarea proiectelor de investiţii pentru microîntreprinderi şi IMM-uri din 

Programul Operaţional Regional cu peste 1 miliard de Euro, lansarea programelor 

de start-up pentru studenţi în valoare de 150 milioane Euro şi a celor de 

antreprenoriat rural pentru procesarea produselor agricole în valoare de 200 

milioane Euro. 

„În acelaşi timp, alte programe importante din Planul Naţional de Investiţii şi 

Relansare Economică sunt finalizate şi în curs de avizare şi aprobare: programul de 

granturi pentru repornire de 1 miliard de Euro pentru companiile afectate de criză, 

apelul de proiecte pentru digitalizarea companiilor în valoare de 150 milioane 

Euro, sprijinirea programului flexibil de muncă, decontarea a 41,5% din salariu 

pentru sezonieri şi a 35% din plata zilierilor. Dar toate aceste măsuri de sprijin şi 

programe guvernamentale de investiţii în economie depind de limitarea răspândirii 

epidemiei Covid-19. Acesta este adevărul iar noi nu vrem în niciun caz să ne 

întoarcem la măsuri de restricţii care să afecteze economia. De aceea, este esenţial 

să nu irosim efortul tuturor de până acum şi să facem un nou efort comun pentru a 

limita răspândirea infecţiilor cu Coronavirus.  



 

CNSLR Fratia | Error! No text of specified style in document. 15 

 

Trebuie să înţelegem cu toţii un lucru foarte simplu, indiferent de opţiunea noastră 

politică, oricâte eforturi ar face Guvernul, dacă împreună nu oprim răspândirea 

virusului Covid-19, va fi tot mai greu să revenim la normalitate şi să relansăm 

economia”, adaugă Ionel Dancă. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Preţul aurului a atins un nivel record, pe fondul temerilor privind 

extinderea pandemiei de coronavirus 

Preţul aurului a crescut semnificativ luni, investitorii fiind din ce în ce mai 

interesaţi de metalul galben, pe fondul temerilor că extinderea pandemiei de 

coronavirus (COVID-19) va încetini ritmul redresării economiei mondiale, şi al 

tensiunilor geopolitice dintre SUA şi China, transmit DPA şi Reuters. 

Creşterea infecţiilor în SUA şi în alte regiuni a afectat speranţele pentru o redresare 

economică rapidă şi a redus apetitul investitorilor pentru activele riscante. De 

asemenea, tensiunile geopolitice sprijină creşterea preţului aurului, perceput ca o 

investiţie de refugiu în vremuri de incertitudini, potrivit agerpres.ro. 

Pe piaţa spot uncia de aur a urcat luni dimineaţa cu 1%, la nivelul record de 

1.929,90 dolari, depăşind vârful atins în septembrie 2011. 

De asemenea, metalul galben este sprijinit de măsurile agresive de relaxare 

monetară adoptate de multe bănci din întreaga lume, de când pandemia a dus la 

recesiunea economiei globale. Unii investitori se tem că aceste măsuri de politică 

monetară ar putea duce în cele din urmă la inflaţie. 

Drapelul american a fost coborât luni dimineaţa de pe consulatul Statelor Unite din 

Chengdu, la trei zile după ce a fost închis de Beijing, potrivit imaginilor difuzate 

de televiziunea chineză. 

Guvernul chinez a ordonat vineri închiderea acestei reprezentanţe diplomatice, ca 

represalii la o măsură similară luată împotriva consulatului chinez din Houston de 

către administraţia Trump, pe fondul unor acuzaţii de spionaj reciproce ca în 

timpul Războiului Rece. 

https://www.agerpres.ro/
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Citește și: Marius Budăi, fost ministru al Muncii, dă date ALARMANTE: Peste 

600.000 de români au rămas ȘOMERI în pandemie 

Pe fondul creşterii tensiunii diplomatice în jurul coronavirusului şi Hong Kongului, 

Washingtonul şi-a justificat decizia afirmând că consulatul chinez din Houston era 

"o placă turnantă pentru spionaj şi furt de proprietate intelectuală". 

Înainte de pandemia de COVID-19, majoritatea băncilor private recomandau 

clienţilor lor să păstreze doar o mică parte din avuţia lor sub formă de aur. În 

prezent, unii dintre aceşti consilieri direcţionează până la 10% din portofoliile 

clienţilor lor spre metalul galben, pe măsură ce stimulente introduse de băncile 

centrale au redus semnificativ randamentele la obligaţiunile guvernamentale. În 

aceste condiţii, să deţii aur este mai atractiv, chiar dacă deţinerea de aur nu aduce 

venit. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Pasagerii zborurilor din România şi Bulgaria vor putea intra în Grecia doar 

dacă prezintă un test negativ pentru coronavirus, efectuat cu 72 de ore 

înainte. Măsura se aplică din 28 iulie. 

Noua regulă a fost anunțată de Secretariatul General pentru Protecția Civilă din 

Grecia. Potrivit acestora măsura va fi în vigoare deocamdată din 28 iulie până pe 4 

august. 

Cetățenii greci, cei care dețin permise de ședere și cei care călătoresc din „motive 

esențiale” sunt excluși de la obligativitatea prezentării testului. În anunțul 

autorităților nu sunt oferite alte detalii suplimentare. 

În același timp, rămâne în vigoare obligativitatea completării formularului de 

localizare a pasagerilor (PLF) cu cel puțin 24 de ore înainte de sosirea în Grecia. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/marius-budai-fost-ministru-al-muncii-da-date-alarmante-peste-600000-de-romani-au-ramas-omeri-in-pandemie_1489188.html
https://www.stiripesurse.ro/marius-budai-fost-ministru-al-muncii-da-date-alarmante-peste-600000-de-romani-au-ramas-omeri-in-pandemie_1489188.html
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 Austria cere începând de luni la intrarea în țară teste COVID-19 nu mai 

vechi de 72 de ore, față de 4 zile în măsura anterioară. Perioada de izolare 

scade de la 14 zile la 10. 

Potrivit unui ordin aprobat de autorități măsura va fi valabilă până pe 30 

septembrie. Testul COVID-19 trebuie să fie atestat și printr-un certificat în limba 

germană sau engleză. 

În lipsa testului, persoanele respective și cei cu care locuiesc împreună sunt 

obligați să se supună timp de 10 zile unei izolări la domiciliu sau într-o locație 

adecvată, imediat după intrarea în Republica Austria, ale cărei costuri trebuie 

suportate de către persoana în cauză. Dacă un test biologic molecular pentru 

SARS-CoV-2 efectuat în perioada izolării este negativ, izolarea instituită pe 

perioada celor 10 zile se suspendă. 

În situația în care cetățeanul străin nu poate prezenta certificatul medical sau 

dovada unei cazări adecvate, autoritățile austriece nu vor permite intrarea pe 

teritoriul Republicii Austria.  

Tranzitul este permis în regim permanent, fără oprire, pentru cetățenii care vin din 

România și care merg spre destinații din alte state. Autoritățile locale pot solicita 

prezentarea unor documente justificative care să asigure intrarea în țara de 

destinație: domiciliu / rezidență / drept de ședere / contract de muncă / orice altă 

dovadă a necesității intrării, de exemplu adeverință de tratament medical imperios 

necesar, de studii etc., precum și completarea unei declarații de tranzit 

disponibilă AICI. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Belgia introduce de astăzi obligativitatea completării unui formular la 

intrarea în țară. Documentul este disponibil pe pagina ministerului de Externe 

belgian și trebuie completat de toate persoanele peste 16 ani. 

Formularul poate fi găsit AICI. Solicită date personale și informații privind 

călătoria și șederea în altă țară.  

https://www.bmeia.gv.at/fileadmin/user_upload/Vertretungen/Bukarest/Dokumente/Beilage_B__Formular_Ein-Durchreise_2020-07-17-Englisch.pdf
https://diplomatie.belgium.be/en
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MAE arată că acest formular trebuie completat de cei care se întorc din cele trei 

zone (roșie, portocalie și verde așa cum sunt ele definite de autoritățile belgiene), 

indiferent de gradul de risc. „În funcție de zonă, de gradul de risc și de 

recomandările autorităților, la întoarcere turiștii își asumă responsabilitatea 

efectuării unui test COVID-19 sau de intrare în autoizolare”, se mai arată în 

comunicatul MAE. 

 zona verde – fără măsuri specifice 

 zona portocalie – autoritățile solicită consultarea medicului în vederea 

efectuării unui test COVID-19 și pentru o eventuală recomandare de 

autoizolare la domiciliu. Aceste solicitări nu sunt obligatorii. 

 zona roșie – autoizolarea și efectuarea unui test COVID-19 sunt obligatorii. 

România a fost inclusă, începând cu 12 iulie, pe lista statelor din zona portocalie. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Lista ţărilor cu risc epidemiologic ridicat, actualizată de Institutul Național 

de Sănătate Publică. Sunt 44 de state 

Lista ţărilor cu risc epidemiologic ridicat a fost actualizată de Institutul Naţional de 

Sănătate Publică. Aceasta va fi valabilă începând de luni și cuprinde 44 de țări. Pe 

listă sunt state în cazul cărora se aplică măsura carantinării timp de 14 zile, la 

revenirea în România. 

„Măsura de carantină se aplică pentru toate persoanele care sosesc dintr-o călătorie 

internaţională din ţările/zonele cu risc epidemiologic ridicat şi au drept de intrare 

pe teritoriul naţional, respectiv: cetăţeni români, cetăţeni ai statelor membre ale 

Uniunii Europene, Spaţiului Economic European ori ai Confederaţiei Elveţiene, ori 

persoanelor care se încadrează la una dintre excepţiile prevăzute prin HG nr 

553/15.07.2020, Anexa 3, art 2, alin 2, lit a) – l). Carantina persoanelor se instituie 

la domiciliul persoanei, la o locaţie declarată de aceasta sau, după caz, într-un 

spaţiu special desemnat de autorităţi”, a informat INSP. 
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Lista cuprinde: Africa de Sud, Arabia Saudită, Argentina, Armenia, Azerbaidjan, 

Bahrain, Bolivia, Bosnia și Herțegovina, Brazilia, Capul Verde, Chile, Columbia, 

Costa Rica, Ecuador, El Salvador, Eswatini, Guatemala, Honduras, Insulele Turks 

și Caicos, Insulele Virgine ale Statelor Unite, Irak, Israel, Kazahstan, Kârgâzstan, 

Kosovo, Kuweit, Luxemburg, Macedonia de Nord, Maldive, Mexic, Moldova, 

Muntenegru, Oman, Palestina, Panama, Peru, Puerto Rico, Qatar, Republica 

Dominicană, Rusia, Serbia, Singapore, Statele Unite ale Americii și Surinam. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Polonia susține că se va retrage dintr-un tratat european privind violența 

asupra femeilor pentru că „încalcă drepturile părinților”. Mii de femei au 

protestat vineri în marile orașe și au acuzat că se legalizează violența 

domestică. 

Potrivit autorităților, tratatul cunoscut și ca Convenția de la Istanbul „conține 

elemente de natură ideologică”, deoarece, între altele, cere școlilor să predea 

cursuri despre identitatea de gen. Guvernul spune că tratatul este lipsit de respect 

față de normele religioase.  

Vineri au avut loc proteste în Varșovia și alte orașe unde mii de femei au contestat 

decizia autorităților. 

Reuters notează că partidul de guvernământ promovează o agendă și un program 

politic conservator și că ostilitatea față de drepturile homosexualilor a fost unul 

dintre punctele principale promovate de președintele Andrej Duda în timpul 

campaniei. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Ucraina: O ''încetare completă a focului'' a intrat în vigoare în zona de 

conflict din estul ţării 

O "încetare completă şi atotcuprinzătoare a focului" a intrat în vigoare în zona de 

conflict din estul Ucrainei, începând de luni ora 0.00 (22.00 GMT duminică), a 

anunţat biroul prezidenţial de la Kiev, citat de dpa. 

https://rm.coe.int/1680464e99
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Încetarea focului în regiunile Doneţk şi Lugansk - unde separatiştii proruşi luptă 

împotriva armatei ucrainene de peste şase ani - intervine după cel puţin două duzini 

de încercări eşuate de armistiţiu complet. 

 

Pe fondul acestei încetări a focului, preşedintele rus Vladimir Putin a avut o 

convorbire telefonică cu omologul său ucrainean Volodimir Zelenski duminică 

pentru a discuta despre o soluţie potenţială a conflictului, au anunţat ambele 

guverne. 

 

Ambele părţi s-au folosit de acest apel telefonic pentru a lăuda eforturile 

suplimentare de a pune capăt luptelor, potrivit comunicatelor Kremlinului şi 

biroului lui Zelenski. 

 

Putin i-a cerut lui Zelenski să se angajeze în acordurile de pace existente nu numai 

cu vorbe, dar şi prin acţiuni, a declarat Kremlinul. 

 

Putin şi-a exprimat îngrijorarea cu privire la declaraţiile recente în Ucraina că o 

parte a planului de pace va fi renegociată şi a declarat că decizia Ucrainei de a ţine 

alegeri regionale spre sfârşitul acestui an contrazice acordurile precedente de pace 

de la Minsk, adaugă comunicatul. 

 

Kievul intenţionează să organizeze alegeri regionale în octombrie în toată ţară, dar 

nu în regiunile separatiste Doneţk şi Lugansk. 

 

Putin a reiterat necesitatea punerii în aplicare a acordurilor ultimului summit 

asupra Ucrainei din 9 decembrie de la Paris, potrivit comunicatului. 

 

Apelul a intervenit la câteva ore după ce papa Francisc a declarat, duminică, că se 

roagă ca o nouă încetare a focului să dureze, deschizând calea reconcilierii "mult 

dorite şi mult aşteptate". 

 

Adresându-se mulţimii în Piaţa Sfântul Petru din Roma în timpul rugăciunii 

duminicale Angelus, pontiful a subliniat necesitatea "unui proces eficient de 

dezarmare şi deminare". 
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Aproximativ 13.000 de persoane au fost ucise în conflict, potrivit estimărilor 

Naţiunilor Unite. Rusia a respins în repetate rânduri acuzaţiile de implicare directă. 

 

Această ultimă încetare a focului este considerată o condiţie prealabilă importantă 

pentru un nou summit asupra crizei ucrainene. 

 

Cancelarul german Angela Merkel şi preşedintele francez Emmanuel Macron au 

declarat că vor să-i aducă din nou împreună pe Putin şi Zelenski. 

(Sursa: Agerpres) 

 


